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Van de voorzitter

Veel gebeurd

December is de maand waarin we doorgaans terugblikken 

op het achterliggende jaar. Waardevolle moment wissel-

den zich af met droevige momenten. In het bijzonder 

denken we aan hen die ons ontvallen zijn in het achterlig-

gende jaar. Dan zal het jaar 2021 een blijvende herinnering 

geven door het gemis van onze dierbaren. 

Terugblik 2021

Verschillende beelden zullen u nog vers in het geheugen 

liggen. Een aantal landelijke gebeurtenissen brengen we 

voor het voetlicht. De problemen rond de toeslagenaffai-

re, mede daardoor bood het kabinet Rutte III zijn ontslag 

aan. De Tweede kamer verkiezingen in maart. De SGP 

mocht daarin de drie zetels behouden! Door extreme 

regenval overstroomden er gebieden in Duitsland, België 

en Nederland waarbij veel doden te betreuren waren. Dan 

het vraagstuk rond de klimaatproblematiek en de daarbij 

komende gevolgen. De laatste weken laait de coronapan-

demie weer op met alle gevolgen van dien. De polarisatie 

en onvrede in de samenleving neemt meer en meer toe. 

Als we het laatste punt overdenken, kan zorg ons 

bezetten.   

Terugblik Bijbel

In het Bijbelboek Prediker komt de uitspraak: “niets 

nieuws onder de zon” zevenentwintig keer voor. Salomo 

Henry van Wingerden

beperkte zich niet tot zijn eigen volk, hij had een beeld 

van de wereld. Vele verschijnselen, zij het in een andere 

vorm, keren steeds weer terug. Dit alles kan ons moede-

loos maken, maar bij God is er toekomst, want Hij regeert!  

Terugblik afscheid 

Op 2 oktober heeft de heer J. Heres de voorzittershamer 

overgedragen. Bijna 24 jaar heeft hij zijn krachten 

gegeven aan de plaatselijke kiesvereniging. Namens alles 

SGP’ers hartelijk bedankt voor de enorme betrokkenheid 

en het vele werk wat decennialang is gedaan!  Tijdens de 

ledenvergadering ben ik verkozen tot voorzitter. De 

komende tijd, hoop ik vanuit de Bijbelse waarden het 

welzijn van alle Ermelose burgers te dienen.

Dit nummer

Deze uitgave staat opnieuw vol met lezenswaardige 

artikelen. Er is aandacht voor de komende gemeente-

raadsverkiezingen. Verder een dubbel interview met 

raadslid Pieter Stam en René Heij van de steunfractie, 

aandacht voor vervolgde christenen vanuit de organisatie 

Open Doors. Kortom, te veel om op te noemen.

Allen veel leesgenoegen toegewenst!  
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Ter overdenking

De adventtijd is weer aangebroken. Een tijd van verwach-

ting. Advent komt van het Latijnse woord adventus, dat 

betekent; komst. Het uitzien naar de komst van de 

Zaligmaker, Jezus Christus, de Messias. De komst van 

Hem, Die al in het Paradijs was beloofd. En Hij is gekomen 

in de volheid des tijds. Daar mogen we elk jaar weer bij 

stilstaan. Het grootste wonder zou zijn als wij de ware 

betekenis van Zijn komst zouden mogen kennen in ons 

leven.

Als we bepaald worden bij de komst van de Zaligmaker, 

worden we ook bepaald bij de oorzaak daarvan. Dan 

worden we teruggeleid naar het Paradijs. De grote 

Schepper heeft alles volmaakt geschapen. Hij sprak en het 

was er. De mens was gesteld als het wonderlijke pronk-

stuk van de schepping. De Heere had de mens gemaakt 

naar Zijn beeld om Hem te loven, te eren en te dienen. 

Echter, het heeft de mens goed gedacht een andere weg 

te gaan. De mens is van God afgeweken, heeft niet willen 

luisteren naar de stem van zijn Maker. De mens heeft de 

waarheid niet geloofd en de leugen omhelsd. Doordat de 

mens is afgeweken van de Heere, is er duisternis geko-

men in het Paradijs. Duisternis in ons leven. Duisternis in 

de ziel. Een eeuwige duisternis is gekomen.

Van de mens is niets goeds meer te verwachten. De mens 

ligt verloren in zonden en schuld. 

Echter, de satan heeft niet het laatste woord gehad. In de 

verlorenheid van het Paradijs is de hemel gescheurd. De 

grote God van hemel en aarde heeft van genade gespro-

ken. Dat is nu een eeuwig wonder. Verdiend heeft de 

mens dat niet. De Heere was het ook niet verplicht. Voor 

eeuwig had Hij ons kunnen verlaten en dat naar recht.

Dan worden we bepaald bij de oorsprong van de redding. 

De grote Schepper aller dingen heeft van eeuwigheid een 

weg uitgedacht ter ontkoming. Het raadsbesluit van de 

verlossing is geopenbaard in het Paradijs. Wat een 

wonder dat de Heere terugkeert tot de mens. 

Lerend ouderling 
A.J. van Wingerden, 
Lienden. 
(foto André Dorst RD)

“En Ik zal vijandschap zetten tussen u en tussen deze vrouw, en tussen uw zaad en tussen 

haar Zaad; Datzelve zal u den kop vermorzelen, en gij zult Het de verzenen vermorzelen 

(Genesis 3:15).”



6 Johannes Calvijn december 2021

De strijd tussen Christus en de satan zal gaan ontbranden. 

De duivel en zijn zaad zullen Christus en Zijn gemeente 

vervolgen, maar niet kunnen uitroeien en verderven. De 

satan zal de strijd gaan verliezen. Christus is de Overwin-

naar in de strijd en zal Zijn volk de zegen geven.

Het oogmerk van de Heere is om nu een volk te gaan 

verlossen en de machtige zijn vangst te gaan ontnemen. 

Hij zal de satan gaan overwinnen. Wat een wonder dat er 

weer redding mogelijk is voor verloren zondaren. In de 

duisternis van het Paradijs komt een lichtstraal uit de 

hemel. Haar Zaad zal komen. De Heere Jezus Christus, de 

eniggeboren Zone Gods, Die uit de vrouw, een maagd 

zijnde, geboren moest worden.

Is er in ons hart ook een verlangen naar Zijn komst? 

Dat is alleen mogelijk in een weg van recht en gerechtig-

heid. De zonden moeten worden gestraft en betaald. Er 

gaat echter een Ander komen Die voor zondaren kan en 

wil betalen. De Vader heeft Zijn Zoon afgestaan. De Zoon 

heeft zich gewillig getoond om in een weg van lijden en 

sterven de prijs te gaan betalen voor zondaren, opdat zij 

weer in Gods gunst en gemeenschap hersteld zouden 

worden.

“Ik zal”; dat komt niet bij de mens vandaan, maar bij de 

Almachtige God. “Ik zal”; dat is een zekerheid. Dit is de 

eerste evangelische belofte des levens, gesteld tegen de 

eerste, voorgaande aanzegging des doods. Hij zal 

vijandschap gaan zetten. De Zaligmaker zal gaan komen. 

Noot van de redactie:

Op D.V. woensdag 19 januari a.s. hoopt de heer Van Wingerden in Ermelo een tijdrede te houden.

Plaats: kerkgebouw Ger. Gemeente, Hanengewei. Tijd: 19.30 uur.

Allen hartelijk welkom!
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1. Jaarvergadering Kiesvereniging ‘Calvijn’.

Op donderdag 7 oktober heeft de jaarvergadering van 

onze plaatselijke kiesvereniging plaatsgevonden. Naast 

de gebruikelijke agendapunten zoals de jaarverslagen van 

de secretaris en van de penningmeester, waren er dit keer 

ook twee wat bijzondere agendapunten: de wisseling van 

het voorzitterschap en de verkiezing van de lijsttrekker 

voor de D.V. maart 2022 te houden gemeenteraadsverkie-

zingen.  

1a Overdracht voorzitterschap

De scheidende voorzitter Jowan Heres memoreerde in 

een korte terugblik enkele momenten uit de achterliggen-

de periode. In totaal mocht hij 25 jaar bestuurslid zijn van 

de kiesvereniging waarvan 24 jaar voorzitter. Veel dingen 

zijn gepasseerd, maar binnen het bestuur en ook binnen 

de kiesvereniging mocht altijd alles in goede harmonie 

verlopen. Men vulde elkaar aan met ieder zijn eigen 

kwaliteiten. Hij dankt een ieder daarvoor. Bovenal spreekt 

hij zijn dank uit naar de Heere die hem de gezondheid, de 

energie en de kracht gaf om zich voor de SGP in te 

kunnen zetten. 

Vervolgens spreekt de nieuwe voorzitter Henry van 

Wingerden woorden van dank uit aan de vertrekkende 

voorzitter. Genoemd worden zijn samenbindende en 

principiële opstelling. Ook mevrouw Heres wordt in de 

dankwoorden betrokken. 

1b Verkiezing lijsttrekker

Op deze avond wordt ook de lijstrekker voor de D.V. 

maart 2022 te houden gemeenteraadsverkiezingen 

gekozen. Het gaat vanavond alleen over de lijsttrekker. 

Tijdens een extra ledenvergadering op D.V. 7 december 

zal de rest van de kieslijst worden vastgesteld.

De voorzitter geeft aan dat het bestuur de huidige 

wethouder Leo van der Velden voor deze functie voor-

draagt. De vergadering neemt deze voordracht unaniem, 

zonder discussie en schriftelijke stemming, over zodat 

Leo met algemene stemmen wordt gekozen. Desge-

vraagd geeft Leo aan de verkiezing te aanvaarden en 

hoopt deze met Gods hulp op verantwoorde wijze te 

kunnen invullen. De voorzitter wenst hem daarbij Gods 

zegen toe, waarna de vergadering hem toezingt uit Psalm 

134: 3: ’Dat ’s Heeren zegen op u daal…’.

Van de redactie

De overhandiging van de voorzittershamer. Rechts Jowan 
Heres, links Henry van Wingerden. (foto Johan van Bentum)
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2. Dirk Jan van Dalfsen wint Groene Pauw Award 

ondernemers

Onze zeer gewaardeerde secretaris Dirk Jan van Dalfsen 

heeft de Groene Pauw Award 2021 voor ondernemers 

gewonnen. Met deze award laat de gemeente Ermelo 

haar waardering zien voor een persoon, ondernemer of 

organisatie die een belangrijke bijdrage levert aan het 

duurzamer maken van Ermelo. Dirk Jan ontdekte een 

manier hoe hij van schapenwol een voedingsstof voor 

planten maakt.

 Van de 700 uitgebrachte stemmen ging 48% naar de 

winnaar. De andere genomineerden waren Wijngaard 

Telgt en De Aelbertshoeve.

Wethouder duurzaamheid Leo van der Velden: “Deze 

ambachtsman in hart en nieren maakt van de nood een 

deugd. Toen schapenwol geld ging kosten om af te 

voeren, ging Dirk Jan van Dalfsen op zoek naar nieuwe 

manieren om het te gebruiken. Bijvoorbeeld als voedings-

stof voor de bodem of om water vast te houden bij 

beplanting. Zo komt er weer meer waardering voor dit 

prachtige natuurproduct. Het zijn circulaire toepassingen 

waar deze ondernemer voor gaat en dat belonen we met 

de Groene Pauw Award.”

Wij feliciteren Dirk Jan van harte met deze (verdiende) 

onderscheiding en wensen hem succes bij en met de 

verdere implementatie van ‘zijn uitvinding’.

De Groene Pauw Award voor ondernemers is op 17 

november uitgereikt. Het is leuk en bijzonder dat ook 

‘onze’ krant het RD, ruim aandacht aan dit onderwerp 

heeft besteed.

De net verkozen lijsttrekker met een fraai boeket bloemen. 
(Foto Johan van Bentum)

Dirk Jan te midden van zijn schapen
(foto gemeente Ermelo)
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Even wanhoopten we of de afspraak zou lukken. Een teken hoe druk het is als je een jong 

gezin hebt en actief bent in de gemeenteraad met daarnaast een fulltimebaan. Petje af, 

hoor! Ter voorbereiding op de a.s. gemeenteraadsverkiezingen wilden we graag een 

interview met de nummers twee en drie van de kandidatenlijst. Met de lijsttrekker ho-

pen we de volgende keer een interview te plaatsen.

Gemeenteraadsverkiezingen (2)
Dubbel interview met Pieter Stam en René Heij

Gastvrijheid aan de Oude Telgterweg

Politieke betrokkenheid

René: Ik ben geboren in Harderwijk en 17 jaar geleden in 

Ermelo komen wonen, aan de Oude Telgterweg. Daar liep 

ik Leo (wethouder V.d. Velden) tegen het lijf en van het 

één kwam het ander, met als gevolg dat ik nu al 6 jaar 

mijn plaats als fractievertegenwoordiger in de steunfrac-

tie mag innemen. 

Ik ben getrouwd en we hebben een dochtertje. Ik kan tot 

22.30 uur bij dit interview zijn, dan krijgt ze n.l. nog een 

fles. Als ze die niet op tijd krijgt laat ze wel van zich horen.

Ik werkte bij het Reformatorisch Dagblad en heb mijn 

afstudeerstage bij het wetenschappelijk bureau van de 

SGP gedaan. 

Door Beppie Vliek – van Winkoop en Maarten van Leeuwen

Pieter Stam René Heij
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Hierover heb ik een boek geschreven dat is uitgegeven 

onder de titel: ‘Politiek met de Bijbel’.

Mijn huidige werk is het redigeren van theologische 

boeken bij uitgeverij De Banier in Apeldoorn. Dit houdt in 

dat je een auteur begeleidt van het begin van zijn/haar 

boek tot het uiteindelijke resultaat.

Pieter: Ik ben geboren en getogen in Soest en getrouwd 

met een Ermelose; wij hebben een dochter van drie en 

verwachten ons tweede kindje in maart, zo rond de tijd 

van de gemeenteraadsverkiezingen. In mijn geboorte-

plaats was ik een aantal jaren bestuurslid en vervolgens 

raadslid namens de SGP.

In het dagelijks leven ben ik werkzaam bij een architecten-

bureau in Baarn. We woonden nog maar net in Ermelo 

toen ik met Leo van der Velden in contact kwam die mij 

uitnodigde voor de steunfractie. Sinds de verkiezingen 

van 2018 ben ik raadslid in Ermelo. 

Mijn  portefeuilles zijn Milieu, verkeer, wegen, wonen en 

ruimtelijke ordening. Ook ben ik fractiesecretaris.

Soms denk ik aan de tekst  ‘Eben Haëzer’. Dat betekent: 

‘tot hiertoe heeft de Heere ons  geholpen’.  Zo mogen we 

dit weleens ervaren.

Ervaringen

Het is een turbulente periode geweest met het besturen 

van onze gemeente, hoe gaat het nu?

Hoe ziet u de relatie en de verhoudingen met de andere 

raadsleden, fracties, het college en de burgemeester?

Pieter: Wij waren – uiteraard - niet blij met de situatie die 

ontstond; het kostte veel energie. Ondertussen ging het 

‘normale’ raadswerk natuurlijk ook gewoon door. 

De verhoudingen met de andere fracties zijn op zich goed. 

De komende maanden wil ik nog hard doorwerken en 

resultaat bereiken op het gebied van uitbreiding van 

bedrijventerreinen en woningbouw.

René: Er is een gezonde begroting tot stand gekomen de 

afgelopen vier jaar. Het huishoudboekje is nu meer in 

balans vergeleken met vier jaar geleden. De gemeente 

heeft een gezond huishoudboekje, maar op de langere 

termijn wachten nieuwe uitdagingen. 

Digitaal vergaderen heb ik lastig gevonden. 

Anders kon je bij het informeel samenzijn na afloop nog 

weleens uitleggen wat je nu precies bedoelt. 

Met digitaal vergaderen ben je gelijk uit beeld.  

Toekomst

Naar welke beleidsterreinen of gebieden gaat uw aandacht 

in het bijzonder uit? 

René. Ik heb gekeken naar het hoge ambitieniveau van 

onze gemeente. Dat betekent in gewoon Nederlands: 

moet de gemeente Ermelo wel alles doen wat ze nu 

willen of niet?

En dan wordt er soms besloten om niet alles te doen 

bijvoorbeeld op het gebied van kunst en cultuur. Iets wat 

in lijn is met een financieel principieel SGP-beleid.

We kijken ook landelijk. De nieuwe richtlijnen voor de 

herverdeling van het gemeentefonds komen voor Ermelo 

zo slecht uit dat we nu bij het Rijk aan de bel trekken.  Pieter en René (foto mevrouw Stam)
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Anders zou Ermelo er mogelijk ruim 100 euro per inwoner 

op achteruit gaan. Verder hebben we gezamenlijke 

bijeenkomsten met Harderwijk en Zeewolde. Niet om te 

fuseren, maar om met elkaar punten aan te pakken. Hier 

ben ik mee bezig.

SGP-bijdragen

Aan welk beleid in de gemeente Ermelo heeft de SGP-fractie 

een positieve bijdrage geleverd?

Wat ga ik als inwoner van Ermelo daarvan ondervinden?

Pieter: Onze partij heeft een motie voor zoekzones voor 

grootschalige woningbouw ingediend. Buiten de dorps-

kern. Deze motie is unaniem door alle politieke partijen 

aangenomen. Ook hebben we een motie ingediend voor 

de mogelijke verandering van kleinschalige recreatiepar-

ken, naar woningbouw. Deze is ook aangenomen.

We kunnen dan meer goedkopere woningen aanbieden 

als er onderzocht wordt waar dat kan. 

Binnenkort verwachten we de resultaten van dit onder-

zoek. Ons doel hierbij is dat de woningnood wat minder 

zal worden.

Hoe ziet de praktijk van het raadswerk eruit?

René: We hebben iedere twee weken politieke tafels. Per 

onderwerp wordt in principe eerst een beeldvormende 

vergadering gehouden en twee weken later een oordeels-

vormende vergadering. Bij de beeldvormende tafel 

kunnen raadsleden en fractievertegenwoordigers vragen 

stellen aan de wethouder en aan ambtenaren. Tijdens de 

oordeelsvormende vergadering vindt de politieke 

discussie plaats. Tijdens de raadsvergadering, nog weer 

twee weken later, worden deze onderwerpen als 

hamerstukken aangenomen, tenzij er een motie of 

amendement wordt ingediend, want dan is een onder-

werp een bespreekstuk in de raadsvergadering. 

Is het geen uitholling van de democratie als fractievertegen-

woordigers politieke besluiten nemen?

René: Nee, dat denk ik niet. We bespreken het eerst in de 

fractie. Uiteindelijk vindt tijdens de raadsvergaderingen 

de definitieve besluitvorming plaats.

Pieter en René: We zijn ook een getuigenispartij. Ook al 

zijn andere fracties het soms niet eens met ons, we 

worden op zichzelf wel gerespecteerd en gewaardeerd. 

Omdat we betrouwbaar willen zijn.

Niets gaat Ermelo voorbij. Een voorbeeld: Onze fractie 

heeft tegen de regenboogvlag gestemd. Niet omdat we 

deze mensen niet zien zitten. Nee, omdat we ook voor 

andere groepen in de samenleving geen vlag hijsen.

Soms denken inwoners dat de raad overal al van op de 

hoogte is. Bijvoorbeeld als er een nieuw bestemmings-

plan moet komen voor een bouwplan. Dit proces wordt 

echter door ambtenaren en het college voorbereid. Op 

het moment dat het bestemmingsplan wordt vastgesteld 

komt in principe de raad pas in beeld. Een ontwikkelaar of 

initiatiefnemer moet zelf eerst contact leggen met de 

buurt over zijn plannen.

Naar de verkiezingen toe. 

We gaan dat in vertrouwen aan. De verkiezingsuitslag is 

bepalend voor de coalitievorming.

Tot slot

Hartelijk dank voor jullie openhartige en enthousiaste 

beantwoording en Gods zegen en alle goeds op jullie 

raadswerk en in jullie gezin gewenst.

N.B. Met onze hartelijke dank voor de gastvrijheid, Liesbet 

en Pieter!
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Open Doors: ‘Wij willen onze vrijheid hier, 

gebruiken ten dienste van christenen daar.’

‘Ik erger mij eraan; dan hebben we een coronajaar en dan 

hoor ik zoveel mensen zeggen: ‘Zondag weer de 

livestream daar heb ik niet zo’n zin in.’ Jaren stonden wij 

onder grote druk om überhaupt samen te kunnen 

komen.’ Deze woorden klonken uit de mond van een 

vervolgde christen uit Saoedi-Arabië. Hij beleeft een 

omgekeerde cultuurshock nu hij in Nederland woont. 

Deze man moest elke week opnieuw een geheime locatie 

zoeken om zo, als kerk, samen te kunnen komen. ‘Anders 

lopen we het risico opgekapt te worden.’ Wij kunnen 

wekelijks het Woord horen. Wij mogen dagelijks vrijuit in 

gebed komen tot onze God, en Zijn Woord openen om 

daaruit te lezen. ‘...en zij vonden Daniël biddende en 

smekende voor zijn God.’ Daniël 6:12b. Daniel kwam 

daardoor in groot gevaar. Boog je niet voor het gouden 

beeld van de koning dan werd je zwaar gestraft. Hij werd 

in de kuil van de leeuwen geworpen maar werd gered 

door zijn levende God. ‘Hij verlost en redt, en Hij doet 

tekenen en wonderen in den hemel en op de aarde.’ 

Daniel 6:28a. Anno 2021 worden er ruim 300 miljoen 

christenen vervolgd om hun geloof. Open Doors zet zich 

in voor deze christenen.

Ontstaan van Open Doors.

Open Doors, doet er alles aan om christenen te helpen die 

worden vervolgd om het geloof. Het kantoor en bezoe-

kerscentrum bevindt zich in Ermelo. Wellicht komt bij u 

ook de gedachte: ‘Waar in Ermelo?’

Dat was exact de bedoeling op de oprichter van Open 

Doors. Anne van der Bijl, nu- 93 jaar oud, begon in 1955 als 

jonge man van begin 20 met het smokkelen van Bijbels 

achter het IJzeren Gordijn. 

Het begon met de naam: Kruistochten. Deze naam is wel 

te verklaren, want waar nu het kantoor en bezoekerscen-

trum van Ermelo staat, was vroeger een ‘bijenkorf’ van in 

het geheim Bijbels drukken in verschillende talen. Deze 

Bijbels moesten zo onopvallend mogelijk verspreid 

worden naar landen over de grens. Er werden dubbele 

bodems gemaakt in busjes, auto’s en campers. In ieder 

voertuig konden honderden, soms wel 400 tot 500 Bijbels 

worden verstopt. Vrijwilligers leerden de verschillende 

adressen uit het hoofd want stel je voor dat deze adres-

sen bekend werden... ‘s Nachts werden er grote hoeveel-

heden Bijbels over de grens afgeleverd, soms middenin in 

Tekst: Nellize Donkersteeg

 ‘Helaas bestaat Open Doors nog steeds’ reageert Marjon Snel, persvoorlichter, van Open 

Doors. ‘De christenvervolging neemt wereldwijd toe.’ Een bezoek aan Open Doors in 

Ermelo stond al gepland maar helaas bleven de deuren gesloten vanwege de huidige 

maatregelen. Gelukkig kon het interview online, via Teams, doorgaan.
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het bos. Daar werden ze door lokale christenen volgens 

geheime afspraak weer opgehaald. Miljoenen Bijbels zijn 

er vanuit Ermelo verspreid. ‘Daarom hing er lange tijd een 

geheimzinnige sfeer rondom Open Doors. We wilden niet 

aan de grote klok hangen wat er allemaal gebeurde in 

onze toenmalige autogarage. Huisnummer 136 staat 

groot aan de weg maar we vermeden het om de naam, 

Open Doors, erbij te zetten.  Sinds dit jaar staat het adres 

van de organisatie wel op de website. Tijden zijn veran-

derd. We hebben dit jaar een Open Doors-bezoekerscen-

trum geopend. We treden meer naar buiten,’ vertelt 

Marjon Snel van Open Doors. ‘’De nieuwe technologie 

heeft de wereld veranderd. Online kunnen christenen in 

gesloten landen een Bijbel op internet vinden. Het accent 

in ons werk is verschoven naar training en toerusting van 

christenen in moeilijke situaties. Het ouderwetse Bijbels-

mokkelwerk bestaat nog wel, maar op een andere schaal 

dan vroeger.’’ 

  

Christenvervolging wereldwijd

Na de val van de Berlijnse muur en het ineenstorten van 

het communisme in 1989 heeft Open Doors hun werkveld 

verbreed naar ongeveer 60 landen waar het moeilijk is 

voor vervolgde christenen om het geloof te belijden.

 Deze landen hebben vaak een overheid die vijandig staat 

tegenover christenen. Dat betekent dat naar de kerk gaan 

niet zonder risico is, soms kan samenkomen alleen in het 

geheim, evenals uit de bijbel lezen en bidden tot God. Het 

is niet alleen schrijnend dat het aantal vervolgde christe-

nen wereldwijd toeneemt, het geweld waar deze christe-

nen mee te maken krijgen is ook steeds heftiger gewor-

den. 

Landen als Noord-Korea, Afghanistan, Somalië en Libië 

staan bovenaan de Ranglijst christenvervolging die Open 

Doors ieder jaar uitbrengt. De christenen in Noord-Korea 

moeten lijden onder een totalitaire dictatuur waar je, je 

als christen bedekt op moet stellen en je niet mag uiten in 

het openbare leven ‘want dan ben je, je leven niet zeker’.  

Christelijke ouders leven in angst of hun kinderen zich niet 

verspreken. Wanneer je belijdt dat Jezus de Zoon van God 

is, loop je gevaar dat je wordt opgepakt en opgeborgen in 

een strafkamp waar je dwangarbeid moet verrichten.

‘Een Chinese huiskerk kwamen vorig jaar online samen. 

Kerkleden logden in op de dienst vanaf hun eigen 

computer thuis. Die mensen kregen de volgende dag de 

politie op bezoek. Ze konden namelijk precies zien 

vanwaar er werd meegeluisterd met de kerkdienst. Op die 

manier wordt de bewegingsvrijheid ingeperkt. De Chinese 

staat maakt ook op ‘subtiele’ wijze gebruik van een 

nieuwe techniek om christenen te vervolgen. Digitale 

vervolging is onzichtbaarder maar zeker zo erg als bruut 

geweld. Een overheidsregel in China is dat kinderen onder 

de 18 jaar niet naar de kerk mogen gaan. De overheid 

beseft heel goed dat je de overdracht van het christelijk 

geloof van ouder naar kind op die manier kan onderbre-

ken. Een kind losweken van zijn wortels. 

Anne van der Bijl
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Ook in Afghanistan is het schrijnend hoe de christenen, 

sinds augustus, onder macht van de taliban gebukt gaan. 

Christenen in dit land maakten gebruik van de Bijbel App. 

De taliban ging van huis naar huis om de telefoon te 

checken. Velen van hen probeerden zo snel mogelijk alle 

sporen van hun geloof uit te wissen om maar niet in de 

gevangenis te komen of zelfs de doodstraf te krijgen.

Gebed is voor deze christenen is nodig!

Het verhaal van Priester Benoka 

Een van deze christenen die met geweld te maken heeft 

gehad woont in de Ninevé vlakte ten noorden van Irak. 

Zijn naam is Benoka.  We kennen het verhaal van Jona die 

van God de opdracht kreeg om naar Ninevé te gaan om te 

prediken. Toen maakte zich Jona op, en ging naar Ninevé, 

naar het woord des HEEREN. Nineve nu was een grote 

stad Gods, van drie dagreizen.’’ Jona 3 : 3. Benoka groeide 

van jongst af aan op in de stad Bartella in Irak met de 

prachtige huizen en mooie indrukwekkende gebouwen en 

de plaats waar hij vaak komt, de kerk.  Toen Benoka ouder 

werd ging hij studeren in Rome. In Rome was het goed 

maar toch wil hij graag terug naar zijn geboorteplaats: 

Bartella. Wat hij daar aantreft is vreselijk. Door de opmars 

van IS, is sinds 2014, is alles veranderd. Ze hebben alles 

verwoest. Honderden huizen zijn geplunderd en uitge-

brand. De kerk, die al eeuwen jaren oud was, is helemaal 

zwartgeblakerd, verwoest en het Interieur in puin. Veel 

christenen zijn vermoord of gevlucht voor de gewelddadi-

ge invloed van de IS. In de jaren 90 waren er 1.500.000 

christenen in Irak en dat is anno 2021 nog maar 175.000. 

Nu is Priester Benoka bezig met de opbouw van de 

gebouwen in Bartella. Ook Open Doors biedt hem steun. 

Priester Benoka leerde terug te gaan naar de basis: ‘Onze 

rijkdom heeft ons bedrogen. Het gaat erom dat we Hem 

navolgen en dat uitdragen aan de mensen die daar nog 

niet over weten.’ Ook zegt Priester Benoka: ‘’Vergeet niet 

dat veel mensen die vluchten door het geweld en door de 

oorlog, in de war zijn geraakt. Ze zijn niet alleen op zoek 

naar rust, een dak boven hun hoofd en eten maar ze zijn 

op zoek naar de vrijheid in Christus. Wat doen jullie kerken 

in Nederland daarmee? ‘’ We hebben de plicht als christen 

om het evangelie te blijven verkondigen houdt hij op de 

Open Doors-dag in Barneveld zijn Nederlandse publiek 

voor.

‘Vertellen jullie ons verhaal zodat de wereld weet dat er 

mensen voor ons bidden want we hebben het nodig’ 

Laten wij de vervolgde christenen meenemen in ons 

gebed en vragen of Hij Zijn vleugelen over hen wil 

uitspreiden. Daniël werd in de leeuwenkuil bewaard door 

zijn levende God. De God van Daniël leeft en regeert tot in 

eeuwigheid.

‘Die in de schuilplaats des Allerhoogsten is gezeten, die 

zal vernachten in de schaduw des Almachtigen.’ Psalm 91: 

Ter informatie 

Open Doors organiseert 13 en 14 december een virtuele 

reis naar Nigeria. U kunt zich daarvoor aanmelden via 

www.opendoors.nl.

Landen van de Ranglijst christenvervolging 
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Vergaderden we aanvankelijk een paar keer weer fysiek 

in het gemeentehuis (tevens voor het eerst in de nieuwe 

commissiezalen), inmiddels vergaderen we weer volledig 

digitaal. Toch mag het raadswerk haar voortgang hebben 

en zijn er diverse voorstellen van de SGP aangenomen. 

Rapport onderzoek Langlopende dossiers

Tijdens de raadsvergadering van 8 september kwam dit 

agendapunt ter tafel. Hieronder de integrale bijdrage 

van fractievoorzitter Snoek:

“Bij de laatste verkiezingen is er een coalitie ontstaan, 

mede opdat er pogingen aangewend konden worden om 

uit de impasse te komen van verschillende dossiers, 

waarin grote irritaties ontstonden; het stuur moest om, 

dat was duidelijk. En het mag gezegd worden dat op 

verschillende terreinen de vaart ingezet werd. Handha-

ving is een lastige portefeuille en er zijn nogal tegenstrij-

dige belangen. Verder verdrinken we onderhand in eigen 

regels en verordeningen, zodat je soms als gemeente 

geen kant op kan. Ook is het waar, wat ik onlangs las: 

Wantrouwen begint een volksziekte te worden!

Voor alles hecht de SGP eraan om nogmaals te herhalen 

dat het rapport van Necker van Naem niet aan waar-

heidsvinding gedaan heeft, en dat ook nooit de bedoe-

ling is geweest. We dienen nu, zoals ook door het bureau 

gezegd is, buiten het juridische te blijven. Het is geen 

kwestie van afrekenen. Ook zij het bekend dat de SGP 

niet gaat discussiëren via pers of sociale media.

De reden waarom men zich niet gehoord voelt, en 

daarom heeft gemeend een statement te moeten 

afgeven (wat de SGP betreurt), behoeft niet alleen aan 

de communicatie te liggen, want die gelegenheden 

waren er genoeg, maar het kan ook liggen aan het feit 

dat er volgens de mening van de betrokkenen te weinig 

van hun inbreng terugkomt in het rapport. En dit laatste 

is volgens de SGP het geval. Maar de feiten zijn bekend 

(zeker na het verschijnen van het rapport), het aantal 

brieven en mails zijn overvloedig en de meerdere 

bezoeken van en aan de SGP-fractie waren voldoende 

informatief, om een beeld te kunnen vormen van de 

problemen. Derhalve heeft de SGP-fractie beslist geen 

behoefte aan een raadsenquête, waarvoor we een 

amendement willen indienen.

(Dit amendement werd bij meerderheid aangenomen).

Uit de raad
Tekst en foto’s:
Pieter Stam

Sportlaan Ermelo
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Er behoeven daarom ook niet nog méér dossiers 

onderzocht te worden. De SGP denkt dat er nu voldoen-

de handvatten geleverd zijn om het reeds ingezette 

leerproces verder te voltooien en àlle dossiers nu op te 

lossen.

De gemeenteraad beslist, en het zal een zaak zeker niet 

duidelijker en transparanter maken, als er ook nog een 

Burgerforum, of Burgerberaad naast komt. Om de vier 

jaar wordt door de gemeenschap de gemeenteraad 

gekozen en kan men zijn voorkeur aangeven. Overigens 

is het ook zo, dat we die richting al ingegaan zijn door 

bijvoorbeeld het organiseren van maatschappelijke 

raadsprogramma’s. Dit instrument zou, indien nodig bij 

grote projecten, op meerdere terreinen kunnen worden 

ingezet.

De hele zaak moet duidelijk en overzichtelijk blijven. Dat 

betekent volgens de SGP dat het werk voor het college 

onderscheiden dient te worden met dat van de raad. Het 

college heeft de uitvoering en zorgt voor een goede 

afwikkeling van de dossiers, liefst op zo kort mogelijke 

termijn.” (Frans Snoek diende daarom een amendement 

in om het college te verzoeken een informatiebijeen-

komst voor te bereiden en, in overleg met de agenda-

commissie, voor het einde van het jaar hierover met de 

raad in gesprek te gaan. Omdat het college een toezeg-

ging deed om met een dergelijke bijeenkomst te komen, 

trok de SGP dit amendement terug).

“Maar de raad dient wel goed op hoogte te blijven en 

daarom de tijd van twee jaar die het college noemt om 

de raad te informeren, vindt de SGP te lang. Het onder-

werp is belangrijk genoeg om de raad voortdurend op de 

hoogte te houden; en als er dan toch een tijd gesteld 

moet worden, wil de SGP een amendement indienen om 

deze tijdsduur terug te brengen tot maximaal één jaar. 

En ook in een tijd van verkiezingen mogen deze dossiers 

niet naar achteren geschoven worden.” (Frans Snoek 

diende daarom een amendement in om na één jaar de 

raad te informeren over de voortgang. Dit voorstel werd 

aangenomen).

Amendement Horsterweg 64

Een ontwikkelaar heeft op de hoek van de Horsterweg 

met de Frederik Hendriklaan een bouwplan met in totaal 

22 appartementen. Omwonenden zijn tegen deze 

ontwikkeling. De welstandscommissie, is positief over 

het plan, incl. stedenbouwkundige context.

In mei heeft de raad unaniem de motie van de SGP 

Fractievertegenwoordiger René Heij tijdens een fysieke ver-
gadering

Fractievertegenwoordiger Bert van der Garde.
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aangenomen om op zoek te gaan naar grootschalige 

woningbouwlocaties. Zo lang we nog niet zo ver zijn zal 

het blijven bij inbreidingslocaties. 

We hebben te maken met urgentie. De woningnood is 

hoog. Er is dus ook bij dit plan een groot maatschappelijk 

belang. Het aantal sociale woningen nl. 12 van de in 

totaal 22 appartementen is zelfs meer dan de vereiste 

50%. Een pluspunt. Alles overziende was de SGP- fractie 

daarom positief over dit plan. Betekent dit dat wij de 

omwonenden niet hebben gehoord? Zeker wel, maar we 

maken een andere afweging. Een meerderheid in de raad 

sprak zich uit tegen het bouwplan om reden van “te 

massaal en te veel op die plek.”

Tijdens de besluitvormende raadsvergadering van 27 

oktober was door Burgerbelangen Ermelo een amende-

ment ingediend om voor beide gebouwen er een laag af 

te halen. Als SGP waren we hier geen voorstander van 

omdat het plan dan financieel niet haalbaar zou zijn.

Ter elfder ure kwam Pieter Stam op het idee om middels 

een amendement (wat mede ingediend werd door 

Progressief Ermelo en VVD) uit te gaan van de bestaande 

hoogte van het bestemmingsplan plus de afwijkingsbe-

voegdheid van 10%. Dan krijgt het gebouw een bouw-

hoogte van 12,1 m (0,9m lager dan het voorliggend plan) 

en kan het aantal van 22 appartementen gehandhaafd 

blijven. 

Tijdens de discussies bleek voor beide amendementen 

geen meerderheid. Dit resulteerde in het samenvoegen 

van beide amendementen waarbij ons amendement 

gehandhaafd bleef en hieraan toegevoegd werd om “van 

het college inspanning te vragen om er bij één gebouw 

een laag af te halen en hier duidelijk verslag van te doen 

en tevens om van de initiatiefnemer een extra inspan-

ning te vragen om met de buurt verder tot overeenstem-

ming te komen.”

Dit voorstel werd uiteindelijk met één stem verschil 

aangenomen. Kortom: Het bouwplan kan toch verder de 

procedure in.

Amendement De Beek 77

Moet een initiatiefnemer een boete betalen omdat het 

(vorige) college verantwoordelijk is vanwege een 

verkeerd ambtelijk advies? Nee zegt het college zelf. Ook 

de SGP zegt nee. Volgens het recht wordt afgeweken van 

vastgesteld beleid met het aannemen van dit raadsvoor-

stel om geen bijdrage aan het Vereveningsfonds te 

vragen. Maar om reden van het verkeerde ambtelijk 

advies was het ook niet billijk om wel een bijdrage/boete 

te betalen. Wel willen we waken voor precedentwerking.

De boete hield verband met het niet opnemen van een 

sociale woning in het bouwplan volgens het geldend 

beleid.

Je kan soms niet duidelijk genoeg zijn in een raadsbe-

sluit. Zoals het raadsvoorstel verwoord was het wat de 

SGP betreft wat te zuinigjes. De toevoeging middels een 

amendement van Pieter Stam werd: “Om de reden dat 

het college zelf verantwoordelijk is voor de opgelopen 

vertraging.” Dit werd bij meerderheid aangenomen.

Hoorzitting

Onder voorzitterschap van Chris van Dam, voormalig 

CDA-Kamerlid en voorzitter van de onderzoekscommissie 

die de landelijke toeslagenaffaire heeft onderzocht, gingen 

Ermelose politici op 27 oktober in gesprek met vertegen-

woordigers van de zogenoemde ‘langlopende dossiers’ uit 

de gemeente. Hierbij waren vertegenwoordigd: Stichting 

DOEH, Tomassen Duck-To BV, Bar Twinns, Palletfabriek Ten 

Hove en Stichting WRBT. Namens de SGP-fractie was 

fractievertegenwoordiger René Heij aanwezig.

Dat het gesprek überhaupt plaatsvond, was al een 
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prestatie op zich. Want om verschillende redenen hadden 

de vertegenwoordigers van wat kortweg ‘LLD’s’ is gaan 

heten, in september nog verstek laten gaan. Maar tijdens 

de vergadering bleek ook dat het eigenlijk onmogelijk is 

om in anderhalf uur tijd, waarbij iedereen aan het woord 

mag komen, een antwoord te vinden op vragen als: “Hoe 

ziet u de rol van de gemeente? Wat verwacht u van de 

raad en/of het college? Hoe kan er op basis van vertrou-

wen een goed gesprek gevoerd worden?”

In de inbreng van de SGP werd gewezen op de woorden 

uit Prediker 5:1: “Laat uw woorden weinig zijn.” Het gevaar 

is, zeker in moeilijke en langslepende kwesties, dat er aan 

beide kanten te veel gezegd wordt. Of dat er dingen 

beloofd worden die niet waargemaakt (kunnen) worden. 

Daarover staat een wijsheid in Prediker 5:4: “Het is beter 

dat gij niet belooft, dan dat gij belooft en niet betaalt.” In 

de Bijbelse context gaat het over een belofte aan God, 

maar dit geldt evenzeer voor beloften die mensen aan 

elkaar doen. Deze wijze les geldt voor ons allemaal en 

houdt ons een spiegel voor, zeker als het om verwachtin-

gen die soms (ten onrechte) worden geschapen.

‘Laat uw woorden weinig zijn en uw daden veel’, luidde 

de toepassing van voorzitter Van Dam. Hoewel die 

uitspraak niet als zodanig in de Bijbel staat, is die oproep 

wel belangrijk. Na afloop noemde iemand nog wel een 

Bijbels gegronde toepassing, uit Kolossenzen 4:6: “Uw 

woord zij allen tijd (...) met zout besprengd ...”

Kerkenvisie

Tijdens de raadsvergadering van woensdag 24 november 

jl. informeerde de SGP naar de stand van zaken van een 

kerkenvisie.

Een kerkenvisie is een strategische visie op de toekomst 

van kerkgebouwen. Ermelo kent verschillende oude 

monumentale kerkgebouwen. Gelukkig hebben we in 

Ermelo niet zo te maken met leegstand van kerkgebouwen.

De wethouder heeft aangegeven dat er inderdaad aan 

een kerkenvisie gewerkt wordt. Op dit moment is nog 

niet bekend wanneer de kerkenvisie gereed is om te 

delen met de raad. Wordt vervolgd.

Woningsplitsing.

Dit kwam woensdag 24 november tijdens de politieke 

tafel over het functieveranderingsbeleid ter sprake.

Raadslid Pieter Stam stelde voor om niet alleen naar 

bestaande gevallen van dubbele bewoning in het 

buitengebied te kijken, maar ook naar mogelijke nieuwe 

gevallen in het dorp Ermelo. 

De huidige woningnood vraagt om oplossingen. Splitsing 

van bijvoorbeeld grote villa’s zou hiervoor verlichting in 

kunnen brengen. Het aantal vierkante meters woonop-

pervlak per persoon stijgt nog steeds. Door woningsplit-

sing zouden binnen de bestaande bebouwing meer 

mensen gehuisvest kunnen worden.

Alle fracties voelen voor nadere doordenking zodat hier 

binnenkort tijdens een aparte bijeenkomst verder over 

doorgesproken zal worden.

Ermelo, Oude Kerk
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Miniaturen (5)
Petrus Datheen

Maarten van Leeuwen

verschilde hij met Willem van Oranje over het recht van 

opstand tegen de Spaanse overheersing. 

Zijn leven

Petrus Datheen, ook wel Pieter Datheen, Pieter Dathen of 

Petrus Dathenus genoemd, werd geboren ca 1531 in 

Kassel in Vlaanderen in België. 

Zijn jeugd bracht hij door in een klooster in Ieper om daar 

tot priester te worden opgeleid. Omstreeks 1550, tijdens 

het bewind van de katholieke keizer Karel V, maakte hij een 

verbranding mee van een ‘ketter’ (een negentienjarige 

jongen!), waarop hij brak met de Rooms-Katholieke Kerk. 

Vanwege de Spaanse vervolging woonde Datheen enige 

tijd in Londen en in Duitsland. In die tijd volgde hij een 

opleiding tot predikant. In Engeland kwam hij terecht bij 

de Nederlandse gemeente in ballingschap in Londen. Na 

de troonsbestijging door Maria Tudor en de gewelddadige 

rekatholicering van Engeland moest hij met zijn gemeente 

vluchten naar Emden in Oost-Friesland. Daarna vestigde 

hij zich in 1555 in de lutherse stad Frankfurt Am Main. Na 

zeven jaar moest hij Frankfurt verlaten en vestigde hij zich 

met zijn gemeente in het nabijgelegen Frankenthal in het 

keurvorstendom van de Palts. De Paltsgraaf was het 

calvinisme toegedaan en van 1567 tot 1578 bekleedde 

Datheen daar de functie van hofpredikant. Hij werd 

vervolgens één van de leidende theologen van de officiële 

hervormde kerk in de Noordelijke Nederlanden, waarin hij 

de orthodoxe partij koos. 

Inleiding

In deze aflevering besteden we aandacht aan Petrus 

Datheen. Hij speelde een belangrijke rol bij de Reformatie 

in de Zuidelijke Nederlanden. Ook hij is van invloed 

(geweest?) op het gedachtegoed van de SGP, bijvoor-

beeld ten aanzien van zijn visie op geloofsvrijheid en de 

rol van de staat. Datheen kreeg hierover een dispuut met 

Willem van Oranje. Oranje stelde dat iedereen, ook 

katholieken, hun geloof zouden mogen belijden. Datheen 

was het hier niet mee eens en meende dat de overheid 

Rooms-Katholieke kerken moest verbieden. Hij stelde dat 

de overheid partij moest kiezen voor de ware godsdienst 

en dat dientengevolge een protestantse overheid geen 

Rooms-Katholieke kerken hoefde te tolereren. Ook 
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Datheen werd in 1578 voorzitter van de Synode van 

Dordrecht. Van 1578 tot 1584 was hij stadspredikant van 

het toen radicaal calvinistische Gent. Hier vond ook het 

conflict met Oranje plaats wat er toe leidde dat hij in 1584 

na een periode van gevangenschap de Nederlanden 

moest verlaten. Na een verblijf in verschillende 

Noord-Duitse steden kwam hij in 1587 in het Oost-Pruisi-

sche Elbing. In deze stad overleed Petrus Datheen een 

jaar later op 57-jarige leeftijd en werd er ook begraven.

Psalmberijming

Datheen werd vooral bekend door zijn in Frankenthal 

gemaakte vertalingen: hij vertaalde de toen net uitge-

brachte Heidelbergse Catechismus vanuit het Duits in het 

Nederlands en hij verzorgde één van de eerste Nederland-

se berijmingen van de Psalmen. Deze berijming van de 

psalmen op de Geneefse melodieën waren vertalingen 

van Franse berijmingen. 

Zijn psalmen werden al bij de grote hagenpreek van 23 juli 

1566 bij Gent gezongen en hebben sindsdien een snel 

groeiende populariteit verworven. Van 1566 tot 1773 

vormde de psalmberijming van Datheen de belangrijkste 

liedbundel van de Nederduits Gereformeerde Kerk, later 

genoemd de Nederlandse Hervormde Kerk. Vanwege de 

stijl en niet-melodieuze vorm stond die berijming al vanaf 

het begin onder kritiek. Lange tijd kreeg echter geen 

enkele nieuwe berijming voldoende draagvlak om de zijne 

te vervangen. Daarom duurde het tot 1773 voordat er een 

nieuwe berijming ingevoerd werd. 

In 1745 was er in Middelburg een boekverkoper met de 

naam Petrus Dathenus, die beweerde een nazaat van 

Datheen te zijn. Hij kwam in aanvaring met de Middel-

burgse predikant Andreas Andriessen, die de Datheense 

psalmberijming als ongeschikt bestempelde. Deze 

hernieuwing van de discussie over Datheens psalmberij-

ming was een van de impulsen voor de totstandkoming 

van de psalmberijming van 1773.

Naar aanleiding van de invoering hiervan sprak de 

bekende Rotterdamse predikant Theodorus van der Groe 

die leefde van 1705 tot 1784: ‘Het psalmgezang van 

Datheen dat met het bloed der martelaren rood is geverfd 

en in de vlammen van het heetste vuur is beproefd, zal 

God op de dag van de wraak over Nederland die eer 

aandoen dat het niet in weeklacht zal veranderen omdat 

het dan niet meer gezongen wordt. Nee, dat droevig lot 

zal gaan over onze nieuwe gezangen en liederen, die van 

beschaafder taal en van sierlijker en hoogdravender 

berijming zijn en die nu in Gods heilige tempel worden 

gezongen.’ Die onheilspellende profetie is tot op heden 

niet vervuld.

Titelblad van een psalmboek in de berijming van Datheen 
(foto onbekend)
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Tegenwoordig wordt de berijming van Datheen nog in 

ongeveer dertig kerkelijke gemeenten gezongen, vooral 

in (Oud) Gereformeerde Gemeenten en in Zeeland. Bij de 

oprichtingsvergadering van de SGP op 24 april 1918 in 

Middelburg werd Psalm 133 vers 3 in Datheens berijming 

gezongen. In de geboorteplaats van de schrijver van dit 

artikel (Benthuizen) werd in de Gereformeerde Gemeente 

tot 1970 uit deze berijming gezongen en leerden wij deze 

op catechisatie. De plaatselijke Zondagsschool, die samen 

met de Hervormde Gemeente, werd gehouden, bood bij 

het Kerstfeest de afscheid nemende kinderen (of hun 

ouders!), de mogelijkheid te kiezen voor een Bijbeltje met 

de Psalmen van Datheen of voor één met de berijming 

van 1773. 

Wilhelmus

Zijn naam wordt door onderzoekers ook in verband 

gebracht met het auteurschap van ons volkslied, het 

Wilhelmus.

Het is n.l. nog steeds niet onomstotelijk vastgesteld wie 

de exacte auteur van het Wilhelmus was. Petrus Datheen 

is naast Marnix van Sint-Aldegonde een mogelijke 

kandidaat. Datheen werd in mei 2016 door een Vlaams-Ne-

derlandse onderzoeksgroep voor de eerste keer, na 

uitgebreid computeronderzoek, vermeld als potentiële 

schrijver van het Wilhelmus.

Hierbij ter herinnering psalm 42 : 1 en 3 in de berijming van 

Datheen.

Als een hert gejaagd, o Heere,

Dat verse water begeert, 

Alzo dorst mijn ziel ook zere

Naar U, mijn God hooggeëerd,

En spreekt bij haar met geklag:

O Heer, wanneer komt die dag,

Dat ik toch bij U zal wezen,

En zien Uw aanschijn geprezen?

Waarom wilt gij u zo kwellen

En beroerd zijn, o ziel mijn?

Wil gans uw hoop op God stellen,

Van u zal Hij gedankt zijn,

Als Hij door Zijn aanschijn klaar,

Zal wegnemen uw kruis zwaar.

Dies, o God, van mij niet wijket,

Want mijn hart mij gans bezwijket.

SGP: toekomst gericht voor Ermelo!
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Aan alle lezers,

“Een profeet, uit het midden van u, uit uw broederen, als mij, 
zal u de Heere, uw God, verwekken; naar Hem zult gij horen”
(Deuteronomium 18:15)

Een rijke belofte, door Mozes opgeschreven, waarin de komst 
van Christus als profeet wordt beloofd. Met Kerst gedenken 
wij de vervulling van deze woorden met de komst van die 
Profeet op deze wereld. Het is onze wens en bede dat wij 
allemaal de diepe rijkdom van het Kerstfeest in ons hart 
mogen beleven.
 
Vooruitkijkend naar het nieuwe jaar zal ook het nieuwe jaar 
zorgen geven. De plannen van ons mensen worden doorkruist 
en door de Heere in een ander perspectief geplaatst. Alles 
van deze wereld gaat voorbij!  Met Psalm 113 belijden wij dat 
de Heere het wereldbestuur in Zijn hand heeft en zeer laag 
ziet op de aarde.

Wie is gelijk aan onzen HEER?
Aan God, die, tot Zijn eeuwig’ eer,
Zijn troon gevest heeft in den hemel?
Die, daar Hij ‘t wereldrond gebiedt,
Van Zijnen hogen zetel ziet
Op ‘t laag en nietig aards gewemel?
(psalm 113: 3)

Allen, namens wethouder, fractie, redactie en bestuur van 
harte Goede Kerstdagen en een Gezegend 2022 toegewenst.

H. van Wingerden

Kerst- en Nieuwjaarswens
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